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De Gemeenteraad van Eijsden-Margraten

In vergadering bijeen op dinsdag 24  oktober 2023
Behandelende de wijzigingen van de gemeenschappelijke regelingen

Overwegende dat:

1. Onze gemeenschappelijke regelingen voeren met de inzet van Boels Zanders Advocaten 
en met goedkeuring van de gemeenteraad, per 1 juli 2024  wijzigingen in hun regelingen 
door om de democratische legitimiteit van hun organisaties te versterken.

2.  Hierbij diverse instrumenten voor de gemeenteraden worden geïntroduceerd, zoals de 
mogelijkheid en meer tijd om bij beleidswijzigingen zienswijzen in te dienen. Het effect 
van deze zienswijzen is echter afhankelijk van goedkeuring door een meerderheid van de 
aangesloten raden. Om de samenwerking te bevorderen stellen we voor dat de raden 
gebruik maken van het instrument regionale raadsadviescommissie.

3. Op dit moment geen structureel overlegorgaan bestaat voor de gemeenteraden die 
betrokken zijn bij een gemeenschappelijke regeling.

4. Het de verantwoordelijkheid van de raden is om het initiatief te nemen voor de 
oprichting van een dergelijk overlegorgaan.

5. Gemeenteraden zich ervan bewust waren dat ze te weinig grip hebben op de 
gemeenschappelijke regelingen.

6. We de plicht hebben om de mogelijkheden te benutten om invloed uit te oefenen 
namens onze inwoners.

7. Een regionale raadsadviescommissie ook mogelijkheden biedt voor overleg tussen 
verschillende gemeenten voor andere gemeenschappelijke aangelegenheden die zich 
voordoen, zoals recentelijk met Xonar.

Door tussenkomst van de griffie de gemeenteraden van Zuid-Limburg te benaderen met de 
bijgevoegde brief, met als doel te onderzoeken in hoeverre er interesse is in het oprichten 
van een regionale raadsadviescommissie voor specifieke gemeenschappelijke regelingen en 
om een start te maken met de oprichting van dergelijke Regionale Raadsadviescommissies.

En gaat over tot de orde van de dag.

Verzoekt:

ODE
Maria Janssen-Rutten



Aan de Zuid-Limburgse Gemeenteraden

Margraten, 25 oktober 2023

Betreft: Regionale raadsadviescommissies Gemeenschappelijke Regelingen 

Geachte Raadsleden,

Net als de gemeenteraad van Eijsden-Margraten, veronderstellen wij, ging of gaat u akkoord 
met de voorgestelde wijzigingen per 1 juli 2024  in de reglementen van onze 
Gemeenschappelijke Regelingen waardoor de democratische legitimiteit wordt versterkt.

Wij hebben allen ervaren hoever we van onze Gemeenschappelijke Regelingen afstonden. 
Veel meer dan de begrotingen goedkeuren en zo nu een dan een informatiebijeenkomst 
bijwonen zat er niet in. Deze wijzigingen moeten daar verandering in brengen.

Oprichten Regionale Raadsadviescommissie
Om optimaal gebruik te maken van onze mogelijkheden is het belangrijk dat we manieren 
hebben om samen te werken. Ook daarin is binnen de voorgestelde instrumenten voorzien. 
De Gemeenschappelijke Regelingen geven elk de mogelijkheid tot het oprichten van een 
regionale raadsadviescommissie.

In die adviescommissie zit een afvaardiging van elke raad die bij de betreffende 
gemeenschappelijke regeling is aangesloten. Dat betekent bijvoorbeeld voor de GGD Zuid- 
Limburg 16 raden, maar voor een andere GR zijn het er maar 10 of zelfs maar 6.

Voor welke GR?
Een raadsadviescommissie is vooral zinvol voor beleidsrijke Gemeenschappelijke Regelingen. 
Bij die Gemeenschappelijke Regelingen is het belangrijk dat de raad meer invloed kan 
uitoefen op het beleid en de uitvoering van de regeling.

Wij denken dat het noodzakelijk is om als raden met elkaar in overleg te gaan, willen we 
goed en gelijk geïnformeerd tot gemeenschappelijke zienswijzen komen, waar onze raden 
vervolgens over kunnen stemmen.

Commissie of werkgroep?
In geval niet genoeg raden instemmen met een commissie is het ook mogelijk om een 
regionale raadsadvieswerkgroep op te richten. Belangrijk verschil met de commissie is dat 
de leden van een commissie een vergoeding krijgen voor hun werk, terwijl dat voor de leden 
van een werkgroep niet het geval is.

Wij zijn voorstander van een regionale raadsadviescommissie. Een unaniem gedragen 
adviesorgaan is sterker, bovendien verzwaart een vergoeding het belang ervan, zowel voor 
de GR als voor de afgevaardigden. Wij hopen dan ook dat, als de GR daarvoor in aanmerking 
komt, wij alle betrokken raden bereid krijgen om voor de commissievorm te kiezen.



Hoe gaan we het aanpakken?
Wij stellen daarom voor dat wij onze griffiers

1) Laten uitzoeken voor welke Gemeenschappelijke Regelingen het zinvol is om een 
Regionale Adviescommissie op te richten.

2)  Dat zij de raden die aan de diverse geselecteerde Gemeenschappelijke Regelingen 
verbonden zijn op de hoogte te brengen van hun advies en

3) Bij een unanieme instemming de stichting van een Regionale Raadsadviescommissie 
in gang te zetten.

Met vriendelijke groeten

Namens de gemeenteraad van Eijsden- Margraten,

De griffier




